
Slangerup 18. april 2022 

Kære Kirsten Weiland, Formand for udvalg for Plan og Teknik 

Vi skriver til dig, fordi vi er bange for, at vores holdning ikke er gået klart igennem, og fordi vi er bange for, 
at det nye boligbyggeri langs Hillerødvej ikke får en god og trafiksikker adgang til deres beboelse via 
Hillerødvej.  

Grundejerforeningen for Jordhøj Bakke har afholdt et møde med Frederikssund Kommune og bygherren 
om muligheden for, at der kan laves en sti-forbindelse på den eksisterende sti (grøn linje) mellem Jordhøj 
Bakke og det fremtidige byggeri for 100 blandede række- og parcelhuse på Hillerødvej (den røde firkant 
nedenfor). 

 

Den grønne linje er en lille sti, som grundejerforeningen ejer. Det betyder, at det er grundejerforeningen 
der kan give tilladelse til, at stien kan bruges som sti-forbindelse til det nye byggeri. Stien er kun 1,8 m. bred 
og fungerer, i dag, som adgangsvej til grundejerforeningens grønne areal. Stien er på billedet nedenfor.  

 



Skal stien fungere som adgangsvej for gående og cyklister fra det nye boligbyggeri, vil det betyde, at 
potentielt omkring 300 mennesker vil benytte stien til og fra skole, fritidsaktiviteter, indkøb, hundeluftning 
mv. Det vil give meget og muligvis støjende trafik på en meget smal sti.  

Grundejerforeningen kan og vil desværre ikke tillade denne øgede trafik af flere årsager: 

- Stien er for smal til at kunne fungere som adgangsvej til det nye boligområde for gående og 
cyklister. Ifølge vejreglerne skal en dobbeltrettet fællessti (en sti til fodgængere og cyklister i begge 
retninger) være min. 3,5 m. bred. Stien er kun 1,8 m. bred i dag fra skel til skel. 

- Stien er ret stejl (se bileldet), hvilket betyder, at dem som færdes på stien blandt andet skal trække 
deres cykler op ad bakken. Det er ikke muligt for to personer at gå forbi hinanden, hvis den ene 
trækker på en cykel, går med barnevogn eller andet som fylder en lille smule. 

- Stien ligger højt i forhold til en af ejendommene den støder op til. Denne højdeforskel gør det 
muligt for alle de forbipasserende at kigge direkte ind i deres stuer og have. Til den anden side af 
stien er der direkte indkig til den anden ejendoms have. 

- På dele af Jordhøj Bakke er der kun fortorv i den ene side af vejen som kun består af en flise (60 cm 
i bredden). På andre dele af Jordhøj Bakke er der kun en flise i begge sider af vejen - stadig 60 cm. 
bredde. Dette fortov er ikke egnet til meget trafik af gående, som ikke kan komme forbi hinanden, 
når de mødes uden at skulle ud på vejen. 

- Dertil er grundejerforeningen ikke interesseret i at blive pålagt ekstra udgifter til vedligeholdelse, 
snerydning mv., hvis stien skulle blive til en primær skolevej for et andet boligområde. 

Grundejerforeningens forslag. 
Grundejerforeningen foreslår, at der bliver lavet cykelsti og fortov langs Hillerødvej. Hvilket i øvrigt er 
tiltrængt og til glæde for alle beboerne i Slangerup. Man kan evt. nøjes med at anlægge fortov i den ene 
side af vejen. Der er cykelbane og fortov fra krydset Jordhøjvej/Hillerødvej frem til Stenbjergvej på 
Hillerødvej. Denne cykelbane og fortov kan helt oplagt videreføres frem til det nye byggeri. En rigtig cykelsti 
med kantsten mod vejen ville dog være at foretrække. 

Jf. vejlovens § 49 stk. 5 kan kommunen stille som betingelse overfor dem, som ønsker en ny adgang til en 
offentlig vej (Hillerødvej), at de skal sikre at den offentlige vej  

”..ombygges med midterrabat, kanalisering, lyssignal og lign., når det på grund af en adgang efter stk. 1 
skønnes trafikalt nødvendigt.” (§ 49 stk. 5). 

Det må skønnes trafikalt nødvendigt, at der skal etableres en trafiksikkeradgang fra Hillerødvej for både 
fodgængere og cyklister til det nye byggeri. Ellers kan de ikke cykle eller gå fra deres boligområde. 

Hvis ikke der bliver lavet cykelsti og fortov på Hillerødvej frem til det nye byggeri, vil Hillerødvej blive 
kategoriseret som en trafikfarlig skolevej. I denne forbindelse er kommunen forpligtet til at stille transport 
til rådighed for alle skolebørnene, selvom der ikke er langt til Byvangsskolen (omkring 2,5 km.). Dette 
fremgår af Bekendtgørelse om befordring af elever i folkeskolen. 

Med venlig hilsen 
På Grundejerforeningens vegne 
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